

the said Commissioners expressly reserve to themselves the right of making) on the said land all such Roads as may be deemed necessary by them, or by the Grand Voyer, for the advantage of the Inhabitants and tenants of the said Seigniorie of the Cap de la Magdeleine, and which the said Matthew Bell and David Monro, their heirs and representatives, shall at all times be bound to grant and permit on the said tract of land, without demanding, for so doing, any remuneration or indemnity, either from His Majesty or from the Inhabitants of the said Seigniorie. For thus it has been finally stipulated and agreed between the said parties, it being nevertheless well understood that no such Road shall be opened or kept up, nor shall pass through any Buildings or Gardens of any kind under any pretext whatever. All which the said Matthew Bell promises and binds himself in his quality aforesaid, to accomplish and fulfil faithfully and exactly towards the said Commissioners in their said quality, and their successors in office, reckoning from the eleventh of November last, all arrears up to that day having been discharged by the said Matthew Bell. And for the due and entire execution of these presents the said parties have elected their respective domiciles, that is to say, the said Matthew Bell, at his present place of residence in St. Peter Street in the Lower Town of Quebec, and the said Commissioners, in their Office in the College of the late Order of Jesuits, in the Market Place of the Upper Town of Quebec. At which places, &c. Promising, &c. Obliging, &c. Renouncing, &c. Thus done and executed at Quebec, in the office of Mtre. Campbell, on the second day of October in the year one thousand eight hundred and twenty four, and the said parties have signed, these presents being duly read.

Signed on the Minute remaining in the said office, Mw. Bell, Herman W. Ryland, W. B. Coltman, J. Stewart, Lewis Foy, C. Huot, Not. Pub. and by the undersigned Notary.

(Signed,) ARCH. CAMPBELL,
Not. Pub.

A true Copy of the authentic Copy in the possession of the Honorable John Stewart, Commissioner of the Jesuits Estates in Canada, compared and examined by the undersigned Notaries at Quebec, this seventeenth day of January one thousand eight hundred and thirty three.

Ls. PANET,
Not.

P. LAFORCE, Not.

No. 3.

Copy of a Letter from W. B. Felton, Esquire, Commissioner of Crown Lands, to S. Hart, Esquire, 31st January 1832.

Quebec, 31st January 1832.

SIR,

In reference to your application in behalf of certain persons who are desirous of purchasing land on the S. W. Bank of the River St. Maurice, near the Falls of Shawinigan, I am commanded by His Excellency the Governor in Chief to inform you that it is intended to cause a Survey and subdivision to be made of so much of the land in that quarter, as may appear to be required for actual settlement, under certain regulations which it will be necessary to adopt for guarding the interests of the Lessee of the Forges of St. Maurice; and so soon as the Survey shall be completed, public

rie du Cap de la Magdeleine, que les dits Matthew Bell et David Monro, leurs hoirs et ayans-cause soient tenus de livrer et souffrir sur la dite étendue de terre sans pouvoir pour ce exiger aucune indemnité ou dédommagement soit de Sa Majesté ou des habitans de la dite Seigneurie. Car tel est convenu et arrêté entre les dites parties, bien entendu néanmoins que les dits chemins ne pourront être ouverts, tenus, ni ne passeront à travers aucunes bâtisses ou jardins quelconques sous quelque prétexte que ce soit; que le dit Matthew Bell ès dits noms promet et s'oblige remplir fidèlement et exactement, envers les dits Commissaires ès dits noms et leurs successeurs en office, à compter du onze Novembre dernier, tous les arrérages jusqu'à cette époque ayant été réglés par le dit Matthew Bell. Et pour la due et entière exécution des présentes les parties ont élu leurs domiciles respectifs, savoir, le dit Matthew Bell en sa demeure actuelle en la Basse-Ville de Québec, rue St. Pierre, et les dits Commissaires en leur Bureau de recette en la Haute-Ville de Québec, place du Marché dans le Collège des ci-devant Pères Jésuites, auquel lieu, etc. Car ainsi, etc., Promettant, etc., Obligeant, etc., Renonçant, etc. Fait et passé à Québec, en l'Etude de Mtre. Campbell, le deux Octobre de l'année mil-huit-cent-vingt-quatre, et ont signé avec nous, lecture faite.

Signé sur la Minute demeurée en la dite Etude, Mw. Bell, Herman W. Ryland, W. B. Coltman, J. Stewart, Lewis Foy, Huot, Notaire Public, et du Notaire soussigné.

(Signé,) ARCHD. CAMPBELL,
Not. Pub.

Pour Copie conforme à l'expédition authentique en la possession de l'Honorable John Stewart, Commissaire des Biens des Jésuites en Canada, collationnée et vidimée par les Notaires soussignés à Québec, ce dix-septième jour de Janvier mil-huit-cent-trente-trois.

Ls. PANET,
Not.

P. LAFORCE, Not.

No. 3.

Copie d'une Lettre de W. B. Felton, Ecuyer, Commissaire des Terres de la Couronne, à S. Hart, Ecuyer, 31 Janvier 1832.

Quebec, 31 Janvier 1832.

MONSIEUR,

En référence à votre demande de la part de certaines personnes qui désirent acheter des terres sur le bord S. O. de la Rivière St. Maurice près de la Chute de Chawinigan, je suis chargé par Son Excellence le Gouverneur-en-Chief de vous informer que l'on se propose de faire mesurer et subdiviser dans cet endroit, l'étendue de terre qui paraîtra être exigée pour y former à présent des établissemens sous certains réglemens qu'il sera nécessaire d'adopter pour protéger les intérêts du Locataire des Forges St. Maurice, et dès que l'ar entage sera fini, avis public sera donné de la vente